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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki 

– podkomisji nadzwyczajnej do opracowania komisyj-
nego projektu ustawy o ochronie dzieci i młodzieży 
przed przemocą i wykorzystaniem seksualnym oraz 
o zapewnieniu bezpieczeństwa wszystkim uczestnikom 
sportu (nr 2)
8 lutego 2023 r.
Podkomisja nadzwyczajna do opracowania komisyjnego projektu ustawy o ochro-
nie dzieci i młodzieży przed przemocą i wykorzystaniem seksualnym oraz 
o zapewnieniu bezpieczeństwa wszystkim uczestnikom sportu, obradująca pod 
przewodnictwem posła Kazimierza Chomy (PiS), przewodniczącego podkomi-
sji, zrealizowała następujący porządek dzienny:

– uzupełnienie składu prezydium podkomisji;
– dyskusja na temat harmonogramu prac podkomisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Otwieram posiedzenie podkomisji nadzwyczajnej do opracowania komisyjnego projektu 
ustawy o ochronie dzieci i młodzieży przed przemocą i wykorzystaniem seksualnym oraz 
o zapewnieniu bezpieczeństwa wszystkim uczestnikom sportu Komisji Kultury Fizycz-
nej, Sportu i Turystyki.
Witam państwa posłów. Stwierdzam kworum.
Na wstępie pragnę zapytać, czy są uwagi odnośnie do porządku obrad. Mam pytanie 

do pani poseł, bo chyba wszyscy dostaliśmy od państwa informację mailową. Napisała 
pani,  że zgłasza do planu pracy podkomisji punkt  – uzupełnienie  składu prezydium 
podkomisji. Czy może to być w ramach porządku obrad dzisiejszego posiedzenia? Czy 
o to pani poseł chodziło? To jest dobry moment na uzupełnienie składu prezydium.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
To państwa decyzja.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Czy ktoś jest przeciwny, abyśmy wprowadzili do porządku obrad punkt – uzupełnienie 
prezydium podkomisji? Sprzeciwu nie słyszę, więc uzupełnimy prezydium podkomisji. 
To istotna sprawa proceduralna. W związku z tym w ramach porządku dziennego wpro-
wadzimy to jako punkt pierwszy. Wiem, że posłowie mają różne obowiązki, posiedzenia 
i niektórzy mogą wyjść, a dobrze by było, abyśmy sprawy proceduralne i porządkowe 
załatwili na początku.
Proszę o zgłaszanie propozycji do uzupełnienia prezydium podkomisji. Bardzo proszę.

Poseł Paweł Szramka (niez.):
Panie przewodniczący, chciałbym zgłosić kandydaturę pani poseł Małgorzaty Niemczyk. 
Myślę, że jest to osoba jak najbardziej zorientowana w temacie i sądzę, że doda tej pod-
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komisji merytorycznego wymiaru. Jest też przedstawicielem największego klubu opozy-
cyjnego, więc po to, aby ten zespół działał jak najbardziej ponadpartyjnie, warto by było, 
aby znalazła się w prezydium. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Czy są jakieś inne propozycje? 
Proszę bardzo, panie pośle.

Poseł Wojciech Kossakowski (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. Chciałbym zgłosić do prezydium pana Przemysława 
Drabka. Myślę, że jest to osoba kompetentna, doświadczona, szczególnie w dziedzinie 
sportowej.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Dziękuję bardzo. Nie musimy wykluczać żadnej kandydatury, bo prezydium może być 
w trzyosobowym składzie – przewodniczący i dwóch zastępców. Czy ktoś jest przeciwko 
tym dwóm kandydaturom z członków podkomisji? Informuję, że pani Małgorzata Niem-
czyk i pan Przemysław Drabek stanowią uzupełnienie składu prezydium. Zapraszam 
od razu państwa do stołu prezydialnego i gratuluję państwu wyboru.
Przechodzimy do dalszej części porządku dziennego. Przewiduje on dyskusję na temat 

harmonogramu prac podkomisji. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę o zabieranie głosu 
w tym punkcie.

Poseł Paweł Szramka (niez.):
Panie przewodniczący, szanowna podkomisjo, myślę, że w pierwszej kolejności warto 
byłoby skonsultować się z Ministerstwem Sportu i Turystyki, aby dowiedzieć się, czy 
pracują już nad jakąś ustawą, abyśmy nie powielali swoich wysiłków. Po takim spotka-
niu możemy mieć jasność co do kierunków działania naszej podkomisji. Jeśli okaże się, 
że taka ustawa jest już gotowa i tylko czeka na przedstawienie, warto byłoby, abyśmy 
jako pierwsi ją zobaczyli.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Bardzo proszę.

Poseł Przemysław Drabek (PiS):
Bardzo dziękuję. Panie przewodniczący, to bardzo istotny głos. Trudno, abyśmy roz-
planowywali działania, jeśli nie mamy tej podstawowej wiedzy. Pierwsze powinno być 
spotkanie z MSiT. Jeśli mamy budować taki program, aby na kolejnym spotkaniu, rów-
nolegle prowadząc działania… jeśli dostaniemy informacje od MSiT, proponowałbym 
omówić takie wyszczególnione elementy wyciągnięte z dokumentów polskich związków 
sportowych,  jakie działania podjęli w tym zakresie, które można by implementować 
w działaniach naszej podkomisji. Wtedy mielibyśmy bazę ze strony ministerstwa i z dru-
giej strony praktyczną, z pzs. Wtedy będziemy wiedzieli, co dalej robić, i moglibyśmy 
uzupełniać dalej harmonogram i porządek naszych prac. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Bardzo proszę.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję  bardzo. Panie  przewodniczący,  gdy  przygotowywałam  się  do pracy,  jeszcze 
w 2022 roku złożyłam bardzo wiele zapytań do Biura Analiz Sejmowych dotyczących 
sportu dzieci  i młodzieży, bezpieczeństwa i rozwiązań,  jakie są w różnych państwach. 
obrze byłoby, by podkomisja zgłosiła się do BAS w celu pozyskania tych dokumentów, 
które następnie by rozesłała do członków podkomisji, abyśmy mogli się z tym zapoznać. 
Być może BAS mogłoby nam przedstawić te rzeczy, które opracowywało, co byłoby zde-
cydowanie łatwiejsze dla nas, niż przebrnięcie przez te wszystkie akta prawne w wielu 
państwach, o które wcześniej występowałam. 
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Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Te dokumenty są gotowe?

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, spłynęły do mnie na początku lutego.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Myślę, że to bardzo konstruktywny wniosek, jeśli te dokumenty już są…

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak, są już opracowane. 

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Jak najbardziej.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Myślę,  że może nie na początku,  ale  gdzieś w przyszłości warto byłoby oddelegować 
na stałe  legislatora do naszych prac i poszerzenie tematu nie tylko o polskie związki 
sportowe, o czym mówił pan poseł, lecz także o inne organizacje sportowe, czyli Polski 
Komitet Olimpijski, Polski Komitet Paraolimpijski i wszystkie inne organizacje spor-
towe, z którymi moglibyśmy współpracować. Sądzę, że można byłoby też zaprosić Mini-
sterstwo Rodziny i Polityki Społecznej oraz Ministerstwo Sprawiedliwości albo na spo-
tkanie z Ministerstwem Sportu i Turystyki, albo podkomisji, aby dowiedzieć się, jakie 
potrzeby zmian w swoich obszarach dostrzegają.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Dobrze. 
Proszę.

Poseł Przemysław Drabek (PiS):
Jeśli mógłbym się odnieść, mam tylko uwagę, że te dalsze kroki będziemy mogli podjąć 
po pierwszym przedłożeniu przez MSiT, które będzie kluczowe i równolegle wystąpić o te 
dokumenty, jeśli są, bo można z nich skorzystać. Aby zamawiać kolejne analizy, potrzeba 
czasu, więc nie byłoby to sensowne, ale jeśli są gotowe, to przekazanie ich nam jest jak 
najbardziej zasadne.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Dziękuję bardzo. Myślę, że ten porządek czasowy  jest najbardziej  logiczny  i wszyscy 
mamy konsensus w tej sprawie, że kluczowe jest przedstawienie przez MSiT stanu prac 
nad zmianą ustawy o sporcie. To było już sygnalizowane przez nas jako członków Komisji 
Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki i zostało pozytywnie przyjęte przez ministerstwo. 
Wszyscy wiemy, że te prace trwają, ale stan wiedzy na temat ich zaawansowania wymaga 
uzupełnienia. Myślę, że najbardziej logiczne będzie, aby na następnym posiedzeniu pod-
komisji, przy najbliższym posiedzeniu Sejmu, zaprosić przedstawicieli ministerstwa, 
by kierunkowo przedstawili nam stan prac nad zmianą ustawy o sporcie. Ewentualnie 
można by zasugerować, czy po stronie ministerstwa jest stan wiedzy na temat uregu-
lowań prawnych w innych krajach europejskich, czy ustawy o sporcie w tych krajach 
regulują ten cały problem potencjalnego molestowania.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Nie tylko ustawy o sporcie regulują. Są też inne ustawy.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Wiem. Myślę, że w pewnych krajach mogą być oddzielne ustawy, a w innych tylko kie-
runkowe, jeśli chodzi o sport. Nie mam tej wiedzy. Sądzę, że takie pytanie byłoby sen-
sowne. Nie wiem, czy w zakresie prac nie przydałaby nam się jakaś informacja – może 
pani Małgorzata zadała już to pytanie – jaki jest stan uregulowań prawnych na dziś, jeśli 
chodzi o prawodawstwo polskie. Jest na pewno kilka aktów prawnych, które regulują 
sprawy molestowania, pedofilii i prezentują sposoby zapobiegania temu zjawisku. Poza 
sportem ten problem też  jest powszechny. Dobrze byłoby, abyśmy mieli stan wiedzy, 
jakie dokumenty prawne już są, abyśmy mieli to też jako materiał do potencjalnej pracy, 
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jeśli uznamy wspólnie jako Komisja i podkomisja za konieczne i zdecydujemy o dalszych 
pracach i celach. Proszę bardzo.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Odpowiadając na pytanie pana przewodniczącego, w ramach analizy BAS, dokonali oni 
również wstępnej analizy bezpieczeństwa dzieci i młodzieży w Polsce.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Czyli będziemy to mieli.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak. Myślę, że możemy też się zwrócić do rzecznika praw dziecka, rzecznika praw oby-
watelskich. Wykorzystując ten czas, moglibyśmy powiadomić te organy, przede wszyst-
kim związki sportowe i inne instytucje o tym, że podkomisja pracuje i została powołana 
ora ewentualnie, aby przesyłali nam na adres podkomisji rekomendacje, jak to widzą, 
aby taka informacja od środowiska do nas napłynęła.

Poseł Przemysław Drabek (PiS):
Tak jak ustaliliśmy, ministerstwo pierwsze, a potem związki.

Przewodniczący poseł Kazimierz Choma (PiS):
Jak najbardziej. Na kolejnych posiedzeniach podkomisji… To nie jest temat zamknięty, 
że coś formułujemy i nie można tego potencjalnie uzupełnić na następnych posiedze-
niach podkomisji. Rozpoczęcie od tej konstruktywnej  informacji z MSiT określi nam 
poziom wyjściowy, co uważam za bardzo logiczne i konstruktywne.
Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji i propozycje? Dobrze. 
W takim razie zamykam posiedzenie podkomisji. Wyczerpaliśmy porządek dzienny. 

Dziękuję bardzo.


